
Protokół nr XLVII/2022 

Nadzwyczajne obrady Rady Gminy Michałowice rozpoczęto w dniu 4 kwietnia 2022 o godz. 

13:05, a zakończono o godz. 15:20 tego samego dnia. 

Pan Przewodniczący Rady otworzył XLVII Nadzwyczajną Sesję Rady Gminy Michałowice w 

dniu 4 kwietnia 2022 roku. Na wstępie przywitał Pana Zastępcę Jarosława Sadowskiego, 

panią Skarbnik Agatę Krzyżak-Szotę, Panią Sekretarz Annę Długosz, Radnych, Sołtysów oraz 

pozostałych pracowników Urzędu Gminy. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków, podjęte dziś uchwały będą prawomocne 

/załącznik nr 1 do protokołu/ 

Głosowano w sprawie: 

Sprawdzenie obecności.  

Wyniki głosowania 

OBECNY: 14, NIEOBECNY: 1 

Wyniki imienne: 

OBECNY (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-

Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNY (1) 

Iwona Bińczycka-Kołacz (przestała pełnić funkcję radnej w dniu 18.03.22r.) 

Ad 2. Przyjęcie porządku obrad. 

Pan Przewodniczący Rady odczytał proponowany porządek obrad /załącznik nr 2 do 

protokołu/: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu z XLVI Sesji Rady Gminy Michałowice. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia  innej  lokalizacji prowadzenia zajęć szkolnych 

podporządkowanej Szkole Podstawowej w Więcławicach Starych. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia  innej  lokalizacji prowadzenia zajęć szkolnych 

podporządkowanej Szkole Podstawowej w Michałowicach. 



6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia Regulaminu otwartego konkursu ofert na 

realizację zadania publicznego z zakresu wychowania przedszkolnego 

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia lokalnego programu osłonowego „Korpus 

Wsparcia Seniorów Gminy Michałowice na rok 2022”. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej nr XLIII/347/2021 Rady 

Gminy Michałowice z dnia 30 grudnia 2021 r. w sprawie budżetu Gminy Michałowice 

na rok 2022. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Michałowice na lata 2022-2032. 

10. Dyskusja nad priorytetyzacją zadań uwzględnionych w Strategii Rozwoju Gminy 

Michałowice na lata 2021-2030. 

11. Dyskusja wolne wnioski. 

12. Zamknięcie sesji. 

Pan Przewodniczący poprosił o zgłaszanie ewentualnych uwag do porządku obrad. 

Nie zgłoszono uwag do przedstawionego porządku obrad.  

Przewodniczący poddał pod głosowanie jawne porządek obrad. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

OBECNY: 14, NIEOBECNY: 1 

Wyniki imienne: 

OBECNY (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-

Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNY (1) 

Iwona Bińczycka-Kołacz 

 Porządek obrad został przyjęty. 

Ad 3. Zatwierdzenie protokołów z XLVI Sesji Rady Gminy Michałowice. 

         Pan Przewodniczący poinformowała, że protokoły z XLVI Sesji Rady Gminy Michałowice, 

był do wglądu i każdy mógł się z nimi zapoznać. Poprosił o ewentualne zgłoszenie uwag do 

tych protokołów. 



Pan Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie jawne zatwierdzenie protokołu z 

XLVI Sesji Rady Gminy w Michałowicach. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

OBECNY: 14, NIEOBECNY: 1 

Wyniki imienne: 

OBECNY (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-

Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNY (1) 

Iwona Bińczycka-Kołacz 

Protokół został zatwierdzony. 

Ad 4. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia innej lokalizacji prowadzenia zajęć szkolnych 

podporządkowanej Szkole Podstawowej w Więcławicach Starych. 

Głos zabrała Aleksandra Antczak dyrektor COE w Michałowicach. 

Szanowni państwo nadzwyczajna sytuacja wywołana działaniami wojennymi na terenie 

Ukrainy i bardzo duża liczba uchodźców z tamtego tego kraju powoduje skutki również w 

zakresie oświaty i w zakresie zadań Gminy z którymi Gmina musi sobie poradzić a przede 

wszystkim szkoły. W obecnej sytuacji zmiany przepisów prawa oświatowego dają możliwość 

przyjmowania uczniów przybywających z  Ukrainy do szkół. Tutaj mówimy akurat o szkołach 

podstawowych do oddziałów przedszkolnych również i do przedszkoli także jeśli chodzi o 

szkoły uczeń może uczestniczyć w zajęciach z klasą jeśli na wystarczającym poziomie zna 

język polski. Jeśli natomiast nie zna języka polskiego nie może realizować podstawy 

programowej powinien korzystać z nauczania, opieki i wychowania w formie oddziału 

przygotowawczego. Oddziały przygotowawcze mogą być realizowane na trzech poziomach 1 

poziom są to klasy 1-3 drugi 4-6 i trzeci najwyższy to są klasy 7-8. W naszej gminie jeden taki 

oddział funkcjonuje, jest to oddział powołany w szkole podstawowej w Więcławicach i opinie 

o funkcjonowaniu dzieci ukraińskich w tym oddziale są bardzo dobre zarówno ze strony 

rodziców jak i nauczycieli i też dzieci bardzo dobrze się aklimatyzują w szkole. Niestety 

sytuacja organizacyjna w naszych szkołach jest trudna i jest trudności również powołaniu 



kolejnych takich oddziałów one co prawda nie muszą funkcjonować w godzinach do 

południowych mogą mieć również ułożony plan zajęć w godzinach popołudniowych. Jednak 

wymaga to znalezienia innej lokalizacji do ich funkcjonowania. W Więcławicach takim 

miejscem jest sala OSP, która została również oddana do użytkowania przez Centrum Kultury 

i Promocji, tam odbywają się zajęcia i tam również te zajęcia z oddziałów przygotowawczych 

mogły by się odbywać. Zatem uchwała, która została przedłużona pod obrady jest niejako 

zatwierdzeniem tego miejsca, w którym będą mogły zostać zorganizowane zajęcia oddziałów 

przygotowawczych. Ale jest to dopiero pierwszy etap i to nie jest zobowiązanie do powołania 

takiego oddziału, bowiem dyrektor szkoły najpierw musi zapewnić kadrę do prowadzenia 

zajęć. Tą kadrą nie mogą być na przykład nauczyciele ukraińscy, którzy nie znają języka 

polskiego nawet jeśli mają kwalifikacje, musi to być osoba, która zna język polski oraz polską 

podstawę programową w zakresie każdego właściwie przedmiotu. Obecnie dyrektorzy mają 

problem ze zgromadzeniem kadry jeśli chodzi o prowadzenie tych zajęć ale to jest kwestia 

przyszłości bowiem podstawą jest zatwierdzenie przez Radę Gminy, że taka inna lokalizacja 

może zostać podporządkowana  szkole i tam te zajęcia będą mogły się odbywać. W związku z 

powyższym wnoszę o zatwierdzenie uchwały.  

Rozpoczęto dyskusję nad przedstawioną uchwałą.  

Komisja Zdrowia, Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały /załącznik nr 3 do protokołu/. 

Radna W. Wesołowska: Chciałam zapytać jakie będą to koszty dla budżetu i jak to się odbije 

na naszych mieszkańcach? 

Pani Dyrektor: na sfinansowanie zwiększonych zadań w zakresie organizacji nauczania dla 

dzieci ukraińskich przewidziane są środki dla gminy pochodzące z rezerwy subwencji 

oświatowej.  Jeśli dziecko przyjmowane jest do szkoły dyrektor w ciągu siedmiu dni ma 

obowiązek zarejestrowania tego ucznia w tzw. systemie informacji oświatowej. Na 

podstawie tych wpisów i zakwalifikowania dziecka do oddziału przygotowawczego bądź do 

oddziału funkcjonującego powoduje, że ministerstwo zaczytuje te dane i oblicza wysokość 

zwiększenia subwencji, którą gmina dostaje i przyznawanie tej subwencji odbywać się będzie 

bez konieczności wnioskowania przez gminę o te dodatkowe środki. W chwili obecnej nie 

potrafię powiedzieć jaki to będzie wskaźnik ale przepisy nakazują traktowanie obywateli 

ukraińskich podobnie jak obywateli Polski to można przypuszczać z dużym 



prawdopodobieństwem, że naliczenie subwencji dla dziecka ukraińskiego będzie takiej samej 

wysokości jak dziecka polskiego. Tak jak w przypadku każdego polskiego dziecka subwencja 

jest jedną z form finansowania oświaty, finansujemy ją również z bieżących dochodów 

Gminy tak jak w przypadku każdego innego dziecka. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr XLVII/382/2022 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 4 kwietnia 2022 r. w sprawie ustalenia innej lokalizacji prowadzenia zajęć 

szkolnych podporządkowanej Szkole Podstawowej w Więcławicach Starych. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-

Wilk, Aneta Szydłowska, Elżbieta Zębala 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Wanda Wesołowska 

NIEOBECNI (1) 

Iwona Bińczycka-Kołacz 

Uchwała została podjęta.  

Ad 5. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia innej lokalizacji prowadzenia zajęć szkolnych 

podporządkowanej Szkole Podstawowej w Michałowicach. 

Głos zabrała Aleksandra Antczak dyrektor COE w Michałowicach. 

Kolejna uchwała jest właściwie bliźniaczą jeśli chodzi o treść, natomiast dotyczy również 

innej lokalizacji prowadzenia zajęć ale podporządkowanej szkole podstawowej w 

Michałowicach. Sytuacja organizacyjna jest bardzo podobna klasy 1-3 uczęszczają w tej chwili 

właściwie na dwie zmiany dlatego określenie tej innej lokalizacji jest niezbędne. Ja tylko 

dodam, że prowadzenie takiej innej lokalizacji wymaga również pozytywnej opinii 

Kuratorium Oświaty. Taka opinia została przedłużona zatem wszystkie warunki formalne do 



zatwierdzenia takiej lokalizacji dodatkowej zostały spełnione w przypadku jednej jak i w  

przypadku drugiej lokalizacji. 

Otwarto dyskusję. 

Radna A. Bednarczyk: Ile dzieci z Ukrainy w tej chwili w gminie uczęszcza do szkoły, jaka to 

jest grupa dzieci ogólnie.  

Pani Dyrektor: w tej chwili nie potrafię państwu podać dokładnych danych ponieważ 

sytuacja jest dość, te liczby się zmieniają. Póki co uczniowie przyjmowani są do oddziałów 

dotychczasowych ale rozumiemy, że to jest sytuacja przejściowa bo raczej dążymy do 

powołania oddział przygotowawczych. Myślę że w tej chwili mamy w szkołach około 50 

uczniów. Trzeba znaczyć, że nie ma obowiązku, żeby rodzic ukraiński zapisywał dziecko do 

polskiej szkoły, ponieważ szkoły Ukrainie funkcjonują i część rodziców decyduje się, żeby 

uczeń uczestniczył w zajęciach online w systemie dalej ukraińskim. Dlatego do szkół naszych 

zgłaszają się rodzice, którzy się decydują, żeby dziecko przeszło do systemu polskiego ale 

znaczna część liczy na to, że za chwilę wróci do Ukrainy i dlatego decyduje się na 

kontynuowanie nauczania dzieci w tamtym systemie. Należy tylko zadbać o to aby dzieci 

miały laptopy, narzędzia do tego, żeby mogły efektywnie korzystać z tego systemu.  Zatem te 

dane będą bardzo różne, liczba dzieci przebywających na terenie naszej gminy i liczba dzieci, 

które wchodzą do naszego systemu oświaty to mogą być różne liczby. Umówiliśmy się 

ostatnio z dyrektorami na naradzie, że w poniedziałki będą dyrektorzy składać rodzaj takiego 

raportu ilu uczniów mają w tej chwili przyjętych do szkół więc będę mogła z opóźnieniem 

udzielić tej informacji.  

Pan Przewodniczący: czy nie ma możliwości przyjęcia tych dzieci do przedszkoli? 

Pani Dyrektor: jeśli mamy miejsca, możemy je przyjąć i nawet jeden rodzic zdecydował się 

ponieważ są wolne miejsca w oddziale przedszkolnym w Raciborowicach. Co więcej przepisy 

w tej chwili pozwalają na to, żeby liczebności tych oddziałów przedszkolnych była 

zwiększona. Dotychczasowe przepisy prawa oświatowego mówią, że nie może być więcej niż 

dwadzieścia pięcioro dzieci, teraz możesz być o 4 więcej i w oddziałach przedszkolnych nie 

tworzy się oddziałów przygotowawczy. Te dzieci chodzą do oddziału funkcjonujących, tylko w 

szkołach podstawowych i oczywiście ponadpodstawowych również tworzy się oddziały 

przygotowawcze.  



Radna W. Wesołowska: czy jest możliwe, że w naszych szkołach będzie nauczanie 

przedmiotów w języku ukraińskim?  

Pani Dyrektor: jeśli ta społeczność ukraińska zostanie w naszym kraju i będzie tworzyć 

pewien rodzaj mniejszości narodowej, może wystąpić o możliwość nauczania języka 

mniejszości narodowych ale to jest jeszcze kwestia przyszłości. Natomiast polski system 

oświaty wymaga znajomości języka polskiego zatem to raczej uczniowie Ukraińscy będą 

zobowiązani do tego aby komunikować się w języku urzędowym naszym czyli języku polskim.  

Radny W. Dyna: jeśli chodzi o wyposażenie tych zastępczy punktów to gmina musi pokryć 

wszelkie koszty z tytułu ich dostosowania? 

Pani Dyrektor: tak dlatego, że gmina musi zapewnić bezpieczne i higieniczne warunki 

nauczania. Wszystkie wymogi muszą być spełnione oprócz niektórych odstępstw od 

przepisów przeciwpożarowych bo tam są złagodzone wymagania. Natomiast dlatego wybór 

padł na te a nie inne lokalizacje, że w tych miejscach prowadzone są zajęcia, tam są stoliki, 

tam są krzesła, tam jest kwestią tylko doposażenia tych stal o tablice. Zatem jak 

najmniejszym kosztem staramy się to zrobić i z wykorzystaniem wyposażenia, które już jest 

w zasobach gminy. 

Komisja Zdrowia, Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały /załącznik nr 4 do protokołu/. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr XLVII/383/2022 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 4 kwietnia 2022 r. w sprawie ustalenia innej lokalizacji prowadzenia zajęć 

szkolnych podporządkowanej Szkole Podstawowej w Michałowicach. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-

Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 



NIEOBECNI (1) 

Iwona Bińczycka-Kołacz 

Uchwała została podjęta.  

Ad 6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia Regulaminu otwartego konkursu ofert na 

realizację zadania publicznego z zakresu wychowania przedszkolnego. 

Głos zabrała Aleksandra Antczak dyrektor COE w Michałowicach. 

Uchwała dotyczy trwającego jeszcze teraz procesu rekrutacji do szkół i przedszkoli. 

Konkretnie dotyczy rekrutacji do oddziałów przedszkolnych i do przedszkoli czyli szeroko 

rozumianego wychowania przedszkolnego. Jest to zadanie własne gminy, zatem gmina ma 

obowiązek zapewnić miejsca w wystarczającej ilości dla dzieci, które mają do zrealizowania 

obowiązek rocznego przygotowania do szkoły czyli tak zwanych sześciolatków, ale też 

zapewnić prawo do korzystania z wychowania przedszkolnego dla dzieci między trzecim a 

piątym rokiem życia. W sytuacji kiedy miejsc w wszelkich formach wychowania 

przedszkolnego nie jest wystarczająco dużo gmina może zorganizować konkurs dla 

przedszkoli i placówek niepublicznych czyli prowadzony przez osoby prawne i osoby fizyczne 

na to aby mogły korzystać nie z 75% dotacji takiej jaką zwyczajowo do form niepublicznych 

wychowania przedszkolnego przekazuje gmina tylko żeby mogła skorzystać ze 

stuprocentowej dotacji, pod warunkiem, że dostosuje taka placówka warunki 

funkcjonowania tak samo jak w przedszkolach publicznych. Aby taką dotację skierować do 

przedszkola trzeba przeprowadzić konkurs, żeby ten konkurs przeprowadzić musi zostać 

zatwierdzony przez radę Gminy regulamin tego konkursu. W 2017 roku i 2016 gmina 

ogłaszała takie konkursy, jednak żadne z przedszkoli niepublicznych nie było zainteresowane 

przystąpieniem do tego konkursu stąd rozpoczęła się budowa przedszkola. W tym roku 

okazuje się, że pomimo zwiększenia o 75 miejsc wychowania przedszkolnego w naszej 

gminie, okazuje się, że dla ponad 30 dla dzieci brakuje nam miejsc.  Mimo, że zapowiada się 

wynik rekrutacji w Raciborowicach taki, że kilka miejsc będzie tam jeszcze wolnych to i tak 

nie wystarczy nam miejsc na wskazanie miejsca realizacji wychowania przedszkolnego. 

Ponieważ jeśli dziecko-kandydat nie zostanie przyjęty do danego oddziału przedszkolnego 

albo do naszego nowego przedszkola zadaniem Wójta jest wskazać miejsce realizacji 

wychowania przedszkolnego. Takim miejscem, może być miejsce w przedszkolu 

niepublicznym, które zadeklaruje, że będzie funkcjonować tak jak Przedszkole Publiczne i 



wtedy będzie mogło korzystać ze stuprocentowej dotacji.  Jest to kwestia woli a nie 

przymusu dla organów prowadzących przedszkola niepubliczne. Zatem uchwała jest 

pierwszym krokiem do tego aby ogłosić konkurs i żeby go rozstrzygnąć zanim zakończy się 

rekrutacja i Wójt będzie musiał wskazać te miejsca realizacji wychowania w przedszkolnego. 

 Otwarto dyskusję. 

Komisja Zdrowia, Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały /załącznik nr 5 do protokołu/. 

Radna A. Bednarczyk: chciałam zapytać czy te 30 osób więcej chętnych do przedszkola czy to 

są osoby wszystkie zameldowane na terenie gminy Michałowice? 

Pani Dyrektor: tak, nawet jeśli było złożonych kilkanaście wniosków osób, które nie 

zamieszkują na terenie naszej gminy i takie wnioski w ogóle nie były rozpatrywane ponieważ 

zadaniem Gminy jest zapewnienie edukacji dla mieszkańców gminy. Jeśli by się okazało, że 

mielibyśmy nadmiar takimi miejsc, wtedy można by przyjmować dzieci również z innych 

gmin i wzajemnie rozliczać koszty tego wychowania przedszkolnego. U nas nie ma takich 

sytuacji brakuje nam miejsc dla dzieci naszych mieszkańców dlatego nie były w ogóle 

rozpatrywane  wnioski spoza Gminy. 

Radna A. Bednarczyk: A czy była taka sytuacja, że kryterium dochodowe było brane pod 

uwagę i pierwszeństwo miały dzieci z niższymi dochodami? 

Pani Dyrektor: Nie, nie było kryterium dochodowego było kryterium tylko zamieszkania i 

opłacania podatków na terenie gminy Michałowice dlatego rodzice składali jako dowód 

spełnienia tego kryterium jeśli chcieli skorzystać z takich preferencyjny punktów pierwszą 

stronę PIT-a.  Nie dochody interesowały  komisję tylko fakt rozliczania się na terenie gminy 

Michałowice.  

Dyskusja na temat rekrutacji do przedszkoli oraz ilości dzieci przyjętych do poszczególnych 

placówek.  

Radna A. Bednarczyk: ile dzieci z Ukrainy złożyło dokumenty podczas rekrutacji? 

Pani Dyrektor: wpłynął jeden wniosek ale bez spełnienia jakichkolwiek warunków 

formalnych to dziecko prawdopodobnie będzie mogło być przyjęte jako to dodatkowe 



powyżej 25 grupie w przyszłym roku. Ponieważ dzieci ukraińskie mogą być przyjęte jako 

dodatkowe do grupy dlatego nie blokowaliśmy tego miejsca dziecku polskiego pochodzenia. 

Proponowana uchwała podlega opublikowaniu i wchodzi w życie czternaście dni po 

publikacji i dopiero potem możemy ogłosić konkurs. Oferta w konkursie może być złożona w 

ciągu 21 dni , natomiast do 23 maja wójt gminy ma powiadomić rodzica tego dziecka nie 

przyjętego gdzie będzie realizował wychowanie przedszkolne.  

Pan Przewodniczący: co w sytuacji gdy nie rozstrzygniemy tego konkursu lub nikt się nie 

zgłosi i te dzieci zostaną bez miejsca.  

Pani Dyrektor: bez względu na miejsca realizacji wychowania przedszkolnego, gdy te dzieci 

nie zostaną przyjęte to  gmina ponosi koszty kary od wojewody. Dla 30 dzieci odbierze nam 

dotację, którą i tak otrzymujemy na dzieci które objęte są wychowaniem przedszkolnym a 

jeszcze do tego będziemy musieli finansować jeżeli pójdę gdzieś do przedszkola na terenie 

innej gminy to ta gmina obciąży nas wychowaniem przedszkolnym. Zrobiliśmy takie 

rozeznanie i nasze przedszkola raczej nie są chętne ponieważ są przepełnione. Dodam tylko, 

że to nie jest tylko kwestia zgłoszenia się ale na przykład zmianie ulegają zasady rekrutacji. 

Rozumiem, że tu rekrutacji nie będzie bo to jest ten konkurs na miejsca dla tych dzieci, które 

nie uzyskały w tej chwili miejscach w naszych publicznych przedszkolach i w oddziałach 

przedszkolnych. Są to również zmiany organizacyjne, ponieważ kadra musi być zupełnie 

inaczej zatrudniona bo musi być zatrudniana z karty nauczyciela. Musi być przeprowadzana 

ocena pracy zawodowej i nie wszystkie organy prowadzące przedszkola są w stanie zmierzyć 

się z takim merytorycznym i organizacyjnym wyzwaniem i dlatego niekiedy wolą mnie 

uzyskać podwyższonej kwoty dotacji ale też nie być zobowiązanym do tych wymagań 

organizacyjnych. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr XLVII/384/2022 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 4 kwietnia 2022 r. w sprawie określenia Regulaminu otwartego konkursu 

ofert na realizację zadania publicznego z zakresu wychowania przedszkolnego 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 



Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-

Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Iwona Bińczycka-Kołacz 

Uchwała została podjęta.  

Ad 7. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia lokalnego programu osłonowego „Korpus 

Wsparcia Seniorów Gminy Michałowice na rok 2022”. 

 

Głos zabrała Pani  Monika Berdecka - Dyrektor GOPS w Michałowicach. 

Korpus Wsparcia seniorów i to jest kontynuacja tak naprawdę zadania, które realizujemy od 

3 lat tylko, że w tym roku zmieniły się trochę zasady pozyskania dotacji. Ministerstwo  

opracowało wytyczne, które mówią o tym, że Rada Gminy musi przyjąć właśnie lokalny 

program osłonowy, żeby móc ubiegać się o dotacje. Przewidzieliśmy, że obejmiemy 

wsparciem co najmniej 20 osób w wieku 65 plus i to też jest nowość. Do tej pory było tak, że 

obejmowaliśmy wsparciem osoby w wieku 70 plus. Jeśli chodzi o finansowanie to środki z na 

to zadanie pochodzą z funduszu antycowidowego na podstawie specustawy. Natomiast 

upoważnienie do realizacji takich programów znajduje się naszej ustawie o pomocy 

społecznej w artykule 110 ustęp 10. Będą dwa moduły, moduł pierwszy, który realizowaliśmy 

dotychczas czyli wsparcie seniorów w zakresie organizacji zakupów i dostarczenia tych 

zakupów, organizacji recept, kontaktu w podstawowych sprawach z urzędami. 

Wprowadzamy też moduł drugi, który dotyczy zakupu i dostarczenia opasek, które nam 

umożliwią opiekę na odległość nad naszym seniorem.   

Otwarto dyskusję. 

Komisja Zdrowia, Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały /załącznik nr 6 do protokołu/. 

 



Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr XLVII/385/2022 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 4 kwietnia 2022 r. w sprawie ustanowienia lokalnego programu 

osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów Gminy Michałowice na rok 2022”. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-

Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Iwona Bińczycka-Kołacz 

Uchwała została podjęta.  

Ad 8, 9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej nr XLIII/347/2021 Rady 

Gminy Michałowice z dnia 30 grudnia 2021 r. w sprawie budżetu Gminy Michałowice na 

rok 2022. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Michałowice 

na lata 2022-2032. 

Głos zabrała Skarbnik Gminy Agata Krzyżak-Szota. 

Szanowni Państwo, przedstawiam projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie oraz 

wieloletniej prognozie finansowej omówię odbywa punkty za jednym razem. W budżecie 

Gminy Michałowice zwiększamy dochody o kwotę 92 806,00 zł natomiast wydatki o kwotę 

170 703,03 zł. Zmiany te przede wszystkim są zmianami w związku z wprowadzeniem 

nowego projektu realizowanego przez jednostki oświatowe” Już pływam”. Część dochodów 

to wpływy od rodziców pozostała część jest to dofinansowaniem z Urzędu Wojewódzkiego, 

projekt będzie realizowany w tym roku przez wszystkie jednostki oświatowe na terenie 

gminy. Oprócz tego mamy zmiany z tytułu zwiększenia dotacji za rok ubiegły w ramach 

zadania zleconego dla Urzędu Stanu Cywilnego. Nasz Urząd Stanu Cywilnego wypracował 

więcej roboczogodzin w ubiegłym roku niż była przyznana dotacja, otrzymaliśmy 7 046,00 zł 



z przeznaczeniem na wynagrodzenia. Dokonujemy zwiększenia środków na media w 

budynkach użyteczności publicznej i przeniesień w ramach środków oświatowych. Jeśli 

chodzi o zmiany w wieloletniej prognozie finansowej w przedsięwzięciach wprowadziliśmy 

zmianę dotyczącą dowozu dzieci do szkół aby można było zorganizować przetarg na rok 

2022-23 na rok 2022 po zwiększeniu jest ta kwota 590 0000,00 na rok 2023 430 000,00 oraz 

zmiana tak samo jak w budżecie tak i wieloletniej prognozie finansowej do wartości 

przetargu na zadanie, które wprowadziliśmy na ubiegłej sesji przebudowa drugi etap ulicy 

Warszawka jest to zwiększenie do wartości przetargu. Jak państwo pamiętają w ramach 

rządowego funduszu dróg samorządowych otrzymaliśmy na to dofinansowanie 1 603 400,00 

zł. Chciałam zgłosić autopoprawka aby wykreślić w uchwale budżetowej w podstawie 

prawnej uchwałę o pomocy obywatelem Ukrainy przed pomyłka tutaj została z poprzedniej 

uchwały. 

Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Komisja Rozwoju i Inwestycji pozytywnie zaopiniowana przedstawione projekty uchwał 

/załącznik nr 7, 8 do protokołu/. 

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowana przedstawione projekty uchwał 

/załącznik nr 9, 10 do protokołu/. 

Radny M. Kozłowski: czy to zadanie dotyczące budowy boiska w Raciborowicach i budynku 

Michałowianki faktycznie będzie realizowane w tym roku?  

Pani Skarbnik: to jest zadanie, które mamy dofinansowane w ramach polskiego ładu do 

końca wakacji chcemy zrealizować boiska przy szkołach bo w ramach tej inwestycji są trzy 

zadania: rozbudowa oświetlenia ulicznego są tam budowane boiska i ma powstać budynek 

klubu sportowego w Michałowianka. Budynek jest rozłożony na 2 lata natomiast pierwsza 

część inwestycji czyli te boiska i oświetlenie boisk ma być zrealizowane w tym roku.  

Radny M. Kozłowski: czy mam już pozwolenia stosowne i ewentualnie jakieś przetargi, czy 

zdążymy to zrealizować? 

Zastępca Wójta: mamy wszystkie stosowne pozwolenia, przetarg jest w trakcie 

opracowywania myślę, że zostanie ogłoszony w tym najpóźniej w przyszłym tygodniu. 



Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania poprawek do uchwały w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej nr XLIII/347/2021 Rady Gminy Michałowice z dnia 30 grudnia 2021 r. w 

sprawie budżetu Gminy Michałowice na rok 2022. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-

Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Iwona Bińczycka-Kołacz 

Poprawka została przyjęta.  

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr XLVII/386/2022 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 4 kwietnia 2022 r. w sprawie zmiany uchwały budżetowej nr 

XLIII/347/2021 Rady Gminy Michałowice z dnia 30 grudnia 2021 r. w sprawie budżetu Gminy 

Michałowice na rok 2022. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-

Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Iwona Bińczycka-Kołacz 



 

Uchwała została podjęta. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr XLVII/387/2022 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 4 kwietnia 2022 r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Michałowice na lata 2022-2032. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-

Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Iwona Bińczycka-Kołacz 

Uchwała została podjęta. 

Ad 10. Dyskusja nad priorytetyzacją zadań uwzględnionych w Strategii Rozwoju Gminy 

Michałowice na lata 2021-2030. 

 

Pan Przewodniczący: otrzymaliście państwo załącznik do strategii rozwoju gminy, który 

określa pięć obszarów wytyczonej wizji w jakim kierunku gmina planuje zadania inwestycyjne 

jest to 5 celów strategicznych czyli: czyste środowisko i przyjazne otoczenie, nowoczesny 

transport publiczny i infrastruktura drogowa, wysokiej jakości usługi publiczne, korzystne 

warunki dla rozwoju przedsiębiorczości oraz inteligentne zarządzanie rozwojem Gminy 

Michałowice. Każdy z tych celów strategicznych zawiera swój cel operacyjny są to już zadania 

bardziej takie techniczne i są wyszczególnione inwestycje jakie gmina planuje realizować w 

najbliższych 10 latach. Ważne jest żebyśmy ustalili plany realizacji tych inwestycji, ustalili 

priorytety bazując oczywiście na tym są już projekty lub plany przygotowania takich 

inwestycji. W tym planie są zadania, które są już obecnie realizowane jak budowa 

Przedszkola w Michałowicach jest takie zadanie budowa budynku ośrodka zdrowia w 



Michałowicach czyli tutaj już znany, też jest problem na pewno przedstawicielom urzędu 

gminy, poruszaliśmy ten problem i są też takie zadania jak w budowa remizy OSP i filii 

Centrum Kultury Promocji w Więcławicach Starych o których, może państwo radni nie 

wszyscy wiedzą ale jest to zadanie realizowane już od 2020 roku wtedy został przygotowany 

kosztorys na około milion złotych. Po tych dwóch latach ceny stali materiały budowlane czy 

roboczogodziny znacznie wzrosły taka inwestycja pewnie to teraz 1 600 000 czy 1 700 000. 

Ta remiza jest rozbudowywana przez 2 lata wydatki około 100 000 rocznie. Łatwo sobie 

policzyć, że taka inwestycja byłaby wykonywana przez kilkanaście lat dlatego też zaprosiłem 

przedstawicieli to zarówno ochotniczej straży pożarnej Więcławicach pana prezesa Tomasza 

Szymańskiego oraz naczelnika Macieja Podymkiewicza oraz pana prezesa orkiestry dętej w 

Więcławicach pana Jana Barana i panią dyrygent Angelikę Poznańską. Plan rozbudowy to nie 

były tylko plany rozbudowy związane z zapleczem ochotniczej straży pożarnej ale też z 

lokalizacją orkiestry z Więcławic i zwiększeniem też dostępności tego miejsca dla 

mieszkańców ponieważ w tym momencie sią tam zajęcia które prowadzi filia Centrum 

Kultury. Chcielibyśmy, żeby ta społeczność mogła wykorzystywać odpowiednio ten budynek. 

Pan T. Szymański szczegółowo przedstawił aktualny stan budynku OSP w Więcławicach 

Starych, problemy z jakimi się borykają oraz koncepcję jego rozbudowy. Modernizacja 

budynku będzie obejmować dobudowę nowego garażu, dzięki czemu zwiększy się również 

powierzchnia użytkowa przeznaczona dla orkiestry,  zmianę dachu oraz budowę nowej wieży. 

Przedstawił także wstępny kosztorys planowanych prac.  

Następnie głos zabrał pan Jan Baran prezes Orkiestry Dętej z Więcławic, zwrócił uwagę na 

bardzo ciężkie warunki w jakich orkiestra obecnie odbywa próby i poprosił Radę Gminy o 

udzielenie wsparcia finansowego na rozbudowę budynku OSP, dzięki czemu poprawią się 

warunki w jakich przebywa podczas prób orkiestra. W sprawie orkiestry wypowiedziała się 

również ich dyrygentka, która przedstawiła szereg trudności z którymi muszą się borykać. 

Zwróciła również uwagę , że ze względu na brak miejsca i trudne warunki podczas prób nie 

mogą  oni poszerzać grona swoich członków pomimo tego, że mają wielu chętnych do 

dołączenia do orkiestry. 

Rozpoczęto dyskusję na temat kosztów rozbudowy budynku OSP oraz możliwych do 

pozyskania na ten cel dofinansowań. Członkowie Rady Gminy zapewnili przybyłych gości, że 

będą się starać wspierać rozbudowę ich budynku.   



Następnie członkowie Rady rozpoczęli dalszą dyskusję na temat przedsięwzięć ujętych w 

strategii rozwoju.  

Radny A. Jurek: na poprzedniej sesji składałem wniosek odnośnie sprawy 

przeciwpowodziowej i koncepcji budowy zbiorników retencyjnych. Okazało się, że koncepcja 

została opracowana są tam różne warianty rozwiązań ale jeden który mnie najbardziej 

interesuje i to jest właśnie budowa zbiorników retencyjnych, która pozwoli zabezpieczyć 

mieszkańców przed zalewaniem z którym boryka się nasza miejscowość podczas ulew.  

Pan Przewodniczący: dzisiejsza rozmowa miała nam nakreślić kierunek w jakim powinniśmy 

podążać i na kolejnych spotkaniach musimy sobie uporządkować te zadania. Tak aby móc je 

powoli ujmować w budżecie czy wieloletniej prognozie finansowej.  

Radna A. Szydłowska: zgadzam się, że sprawa zabezpieczenia przeciwpowodziowego jest 

bardzo istotna i należy do tego zagadnienia podejść poważnie. Jednak uważam, że obecnie 

priorytetem powinna być rozbudowa szkoły w Michałowicach, ponieważ ilość dzieci jest 

znacznie większa niż miejsce jakim dysponujemy.  

Dyskusja na temat rozbudowy szkoły w Michałowicach oraz budowy kolejnego przedszkola w 

celu zabezpieczenia miejsca dla wszystkich dzieci.   

Zastępca Wójta:  Szanowni państwo nie możemy patrzeć na działania Gminy jak na rachunek 

zysków i strat tak jak w przedsiębiorstwie, my przede wszystkim mamy swoje zadania 

ustawowe i musimy te zadania realizować jednym z tych zadań ustawowych jest właśnie 

zapewnienie dzieciom miejsc w przedszkolach i myślę, że jest to jedna z ważnych przyczyn  

do tej dyskusji, którą pan Przewodniczący rozpoczął. Ponieważ są zadania które musimy 

realizować oraz są zadania takie które realizować możemy i to też państwo muszą wziąć pod 

uwagę jak będziecie tą priorytetyzację wykonywać. Na pewno nie będzie to proces łatwy, ja 

myślę, że najprościej by było rozpocząć od jakiejś jednej dziedziny, żeby tam z 

priorytetyzować zadania. kilkakrotnie już państwo dostali taką tabelę ode mnie z zadaniami 

budowy lub rozbudowy dróg powiatowych i budowy chodników. To jest jedno z tych zadań, 

które jest wymieniane wśród mieszkańców jako istotna potrzeba, ważne też dla większości z 

państwa. Tych zadań mamy tam dosyć dużo do realizacji, dużo zrealizowanych. Realizujemy 

w roku jakieś 1 albo 2 zadania, mamy przygotowanych dosyć dużo dokumentacji więc wydaje 

się że to jest taki obszar gdzie stosunkowo najprościej rozpocząć ponieważ mamy tych zadań 



na tyle i są one ważne i ważne też jest dosyć szybkie ich uporządkowanie, żeby wiedzieć 

gdzie szukać środków, które zadania planować w budżecie i WPF. Gdy będą państwo 

rozmawiali o konkretnych inwestycjach realizowanych w  konkretnych latach i za konkretne 

pieniądze to warto mieć na względzie taką zasadę, że najpierw własność potem projekt 

potem budowa czyli żeby w ogóle rozmawiać o rozpoczęciu inwestycji musi mieć 

uregulowany stan prawny. 

Pan Przewodniczący: Bardzo bym prosił państwa Radnych oraz państwa sołtysów, żeby 

wzięli udział w dyskusji, żebyśmy się przygotowali z tego zakresu. Postaram się żeby też pani 

Skarbnik mogła odpowiednio nam przedstawić możliwości finansowe tak żebyśmy to mogli 

dobrze zaplanować. 

Dalsza dyskusja na temat planowanych w strategii działań i ich ważności.  

Ad 11. Dyskusja wolne wnioski. 
 

 

Radny M. Kozłowski: czy nasz urząd prowadził rozmowy z komisariatem policji w Zielonkach 

w sprawie możliwości uformowania posterunku policji w Michałowicach tylko w godzinach 

od 7:00 do 22:00, warunkiem było wskazanie jakiegoś pomieszczenia w budynku. Ponoć 

nieoficjalnie wiem, że skorzystała z tego Wielka Wieś i jeszcze chyba Czernichów. 

Zastępca Wójta: nic na ten temat nie wiem, być może jest to pomysł nowego komendanta.  

Radny M. Kozłowski: Czy prawdą jest to, że jest jakieś wewnętrzny zarządzenie, żeby 

pracownicy urzędu nie kontaktowali się z radnymi ustnie nie udziela informacji dotyczących 

sytuacji w gminie oraz co jest planowane i ewentualnie co się dzieje w budżecie czy to jest 

prawdą czy nie? 

Pani Sekretarz: pozwolę sobie wyjaśnić bo doszło do jakiegoś plotkowanie i to nie ładnego. 

Mamy takie spotkania kierowników nazywają się operatywki, biorą w nich udział wszyscy 

kierownicy referatów urzędu gminy oraz ja, zastępca wójta, pani Skargi, pan Wójt 

najczęściej. Nigdy nie było powiedziane, że nie można informować radnych. Państwo macie z 

mocy ustawy prawo dostępu do wszelkich informacji poza oczywiście niejawnymi tajnymi bo 

tam jest szczególny dostępem, więc nie wiem skąd się wzięła to przepraszam bardzo bzdura 

ale jest to absolutny wymysł. Natomiast co było powiedziała na operację chce to to, że nie 

mają prawa wykonywać poleceń Radnych i Sołtysów. Mowa była o sytuacji w  której ktoś 



przychodzi i niemal, że  żąda czegoś wykonania to absolutnie nie mają prawa wykonywać 

tego rodzaju poleceń.  

Radni rozpoczęli dyskusję na temat sposobu wykorzystania budynku nad szkołą, jakie prace 

tam należy wykonać tak aby w jak najlepszym stopniu służył mieszkańcom gminy.  

Radna E. Cielecka: mam pytanie do pana Wójta ponieważ przy ulicy Służebnej na działce 

budowany jest masz Play i właściciele sąsiednich działek dzwonili do mnie czy gmina coś wie 

na ten temat bo im się to nie spodobało, że bez informacji takie coś powstaje. 

Zastępca Wójta: do mnie osobiście ta informacja nie dotarła, natomiast z tego co wiem to 

teraz są dosyć uproszczone te procedury budowy infrastruktury telekomunikacyjnej także to 

nie musimy być tam zgody gminy,  zgodności z planem są też bardzo takie ogólne są także 

specjalne specustawy. Także mogło tak być, że rzeczywiście nawet poza naszą wiedzą taki 

maszt można wybudować.  

Następnie pan Przewodniczący złożył wszystkim Świąteczne życzenia do których dołączył się 

również Zastępca Wójta.  

Ad 12. Zamknięcie sesji. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad, Pan Przewodniczący Rady Gminy 

Michałowice zamknął XLVII Nadzwyczajną Sesję Rady Gminy Michałowice VIII Kadencji w 

dniu w dniu  4 kwietnia 2022 r. 

 

 

    Protokołowała:      Na tym protokół zakończono 

A. Ciaranek                   Zatwierdzono 


